
CREDIT MUTUEL

CO-SKIPPER: ANTOINE CARPENTIER    
49 years old  	 Sailor 	 France 

	 Triple winner Transat Jacques Vabre 
	 Five-time winner of the Rolex Fastnet Race
	 Four-time winner of the Tour de France

CO-SKIPPER: AMÉLIE GRASSI    
31 years old  	 Sailor	 France 

	 Crew member of the Ultim SVR Lazartigue - Jules Verne Trophy / 	
	 Rolex Fastnet Race
	 Crew member of the Imoca Biotherm - The Ocean Race Europe

SKIPPER: IAN LIPINSKI   
43 years old  	Sailor  	 France 

	 Winner Mini Transat 2015 - 2017
	 Winner Transat Jacques Vabre 2019
	 Winner Défi Atlantique 2021
	 Winner CIC Normandy Channel Race 2022

A WORD FROM THE SKIPPER
Setting off on an adventure by participating in the Globe40 is my 
primary motivation. Sailing on new seas, discovering new desti-
nations, jumping into the unknown... It is with great excitement 
that I am signing up for the biggest, longest and undoubtedly the 
toughest race I have ever participated in!
I will probably have to learn to sail a little differently than on a 
transatlantic race, because the first goal, which already seems 
quite ambitious, is to successfully complete each stage! Curbing 
one’s competitive spirit may be the most important quality for 
those who want to succeed in the overall standings.
While competition will of course be a factor, sharing this adven-
ture with all the participants will undoubtedly also be a key and 
exciting aspect of this event. I imagine that this event will be a 
defining and unforgettable moment in everyone’s life, particularly 
as sailors but also as human beings in general.

LE MOT DU SKIPPER
Repartir à l’aventure en participant à la Globe40 est ma première 
grande motivation. J’ai hâte de partir naviguer sur des mers 
nouvelles, découvrir des étapes inédites, sauter dans l’inconnu..... 
C’est avec beaucoup d’excitation que je m’inscris à la plus grande, 
la plus longue et sans doute la plus dure des courses auxquelles 
j’ai jamais participé!
Il va falloir apprendre probablement à naviguer un peu 
différemment que sur une transatlantique, car le premier objectif 
qui semble déjà bien ambitieux, est de réussir à boucler chaque 
étape! Freiner ses ardeurs de compétiteurs sera peut être la 
qualité première pour celui qui souhaite réussir à performer au 
général.
Si la compétition sera bien sûr un sujet, nul doute que le partage 
de cette aventure avec tous les participants sera également un 
point clé et passionnant de cette épreuve. J’imagine que cet 
événement sera pour tout le monde un moment fondateur et 
Incontournable dans sa vie de marin en particulier et d’Homme 
en général.

www.globe40.com

DESIGN: MAX 2
ARCHITECT: DAVID RAISON 

SHIPYARD: GEPETO
FIRST LAUNCH: 2024

2025 / 2026
2ÈME EDITION

CLASS40 N°202

Contact presse : 
Agence EL’DO 
Domitile LAPERCHE - domitille.jb@agence-eldo.com 

PHOTO : © JEAN-MARIE LIOT / GLOBE40 

PHOTO : © JEAN-MARIE LIOT 

PHOTO : © JEAN-MARIE LIOT 

PHOTO : © JEAN-MARIE LIOT 


